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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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§ 2  Uppföljning av stadsdelsnämndens budget 2016 – verksamhetsberättelse 

med bokslut 2016 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2016. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar verksamhetsberättelse med bokslut för 2016 till 

kommunstyrelsen. 

3. Nämnden begär att ackumulerat netto 10,8 miljoner kronor avseende resultatenheter 

överförs till 2017. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-23. 

Dnr 1.2.1-673/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3  Förutsättningar för motionsspår på Farstanäset samt i Majroskogen och 

Svedmyraskogen. Uppdrag från nämnden som svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av förutsättningarna för 

motionsspår på Farstanäset samt i Majroskogen och Svedmyraskogen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att i det kommande ärendet Underlag för budget 2018 med 

inriktning för 2019 och 2020 söka investeringsmedel hos kommunfullmäktige för att 

anlägga ett belyst motionsspår i Majroskogen. 

 

Ärendet 

Vid sammanträdet den 17 november 2015 uppdrog nämnden åt förvaltningen att utreda 

förutsättningarna för elljusspår på Farstanäset samt i Majroskogen och Svedmyraskogen. 

Utredningen visar bland annat att 4,4 kilometer spår kan anläggas i Majroskogen, vilket 

bedöms vara det bästa alternativet. Förvaltningen föreslår att medel för detta söks i det 

kommande ärendet Underlag för budget 2018 med inriktning för 2019 och 2010, som 

behandlas av nämnden i april. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-04. 

Dnr 1.2.4-26/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Öppna väggar – fortsatt beredning av legala graffitiväggar. 

Inriktningsbeslut och svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ansöka om bygglov och projektera för en 

öppen vägg för graffiti vid Farstaängen enligt presenterad utredning. 

2. Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet samt bilagd utredning som svar på en skrivelse 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om fortsatt beredning av legala 

väggar. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har av nämnden fått i uppdrag att besvara en skrivelse från Socialdemokraterna, 

Miljöpartiet och Vänsterpartiet om fortsatt beredning av frågan om öppna väggar för graffiti i 

stadsdelsområdet. Förvaltningen har tagit hjälp av konsulter som fick i uppdrag att föreslå två 

till fyra lämpliga platser på parkmark. Varje vägg ska ha 30–40 meter målningsbar längd och 

vara cirka 2,5 meter hög.      

 

Förvaltningens förslag är att en öppen vägg för graffiti uppförs på Högdalstoppsområdet. 

Verksamheten skulle inte störa då bebyggelse saknas, samtidigt som väggen blir synlig från 

Magelungsvägen och järnvägen. En öppen vägg skulle bli en träffpunkt och tillföra aktivitet i 

området. En avgörande förutsättning är att stadsbyggnadskontoret beviljar bygglov. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-11. 

Dnr 1.2.1-337/2016, 1.1-39/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag men lade fram ett eget förslag om 

placering av en öppen vägg för graffiti – se punkt 1 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram en egen text – se Reservation nedan. I detta instämde Lars 

Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut och anför därutöver följande. 
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Graffiti och muralmåleri kan seriöst utövade ge såväl konstnärer som betraktare goda 

upplevelser. Dessa konstformer är lika berättigade till samhällets stöd som andra 

konstnärliga uttryck. Det innebär också att utövare och utställare har ansvar enligt gällande 

lag. I förvaltningens tjänsteutlåtande om kommunala graffitiväggar är detta inte behandlat. 

Vad har t ex stadsdelsnämnden för ansvar om exempelvis klotter med hets mot folkgrupp 

publiceras på dess graffitiväggar? 

 

Man föreställer sig gärna att graffiti på allmänna legala platser blir lika vackert som de 

exempel på graffiti som visas i konstnärliga publikationer. Det kan emellertid lika gärna bli 

likt det klotter man nu ser på allmänna platser och som få utom utövarna uppskattar. 

Kommunala graffitiväggar riskerar också att bidra till spridningen av illegalt klotter och 

skadegörelse i området runt lagliga väggar, vilket erfarenheter från bland annat Malmö visar. 

Det i sin tur resulterar i höga saneringskostnader som landar i skattebetalarnas knä.  

 

Något starkt önskemål från allmänheten att uppföra legala graffitiväggar på allmänna platser 

har vi inte kunnat notera. Vi anser att kostnaderna för graffitiväggar kan användas på 

betydligt bättre sätt, bland annat till minskade barngrupper i förskolan, åtgärder för att 

förebygga kriminalitet och otrygghet eller för fler händer inom äldreomsorgen. 

 

Den rödgrönrosa majoritetens accepterande inställning till klotter och graffiti ser vi allvarligt 

på. Den sedan majoritetsskiftet tillåtande inställningen omfattar även den olagliga 

skadegörelsen. Efterlevnaden av 24-timmarsgarantin för klottersanering har kraftigt 

försämrats. Mellan 2006-2014 var Alliansen stenhård med nolltolerans mot klotter i 

Stockholm. Stadens tidigare nolltolerans medförde att färre stockholmare angav att klotter 

störde ordningen där de bor. Tyvärr har detta ändrats beroende på nuvarande majoritets 

slapphet. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förslag från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 5  Ny förskola vid Lingvägen i Hökarängen. Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med sex avdelningar vid Lingvägen i blivande 

kvarteret Kryddboden i Hökarängen enligt förvaltningens förslag.  

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om hyresmedgivande 

avseende förskolan.  

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförande och teckna hyresavtal med 

Skolfastigheter i Stockholm AB avseende förskolan. 

 

Ärendet 

I stadsdelen Hökarängen planeras cirka 400 bostäder inom de närmaste åren. Behovet av 

förskoleplatser förväntas därför öka. SISAB har anvisats mark inom fastigheten Farsta 2:1 

för en förskola om sex avdelningar. Parallellt med detta har stadsdelsnämnden uppdragit åt 

förvaltningen att beställa handlingar för denna förskola hos SISAB, som nu har utarbetat ett 

förslag.  

 

Nämnden föreslås inrätta förskolan, ansöka hos kommunstyrelsen om hyresmedgivande och 

ge förvaltningen i uppdrag att beställa utförande och teckna hyresavtal med SISAB. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-04. 

Dnr 2.6-30/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Farstas 

kommunala hemtjänst. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala hemtjänst. 

Personalkompetensen är hög och verksamheten är mycket stor med över 500 kunder. Farsta 

hemtjänst har genomgått ett omfattande förändringsarbete under de senaste åren, inte minst 

för att komma tillrätta med ekonomiska problem. Den löpande dokumentationen har 

förbättrats men egenkontrollen uppfyller ännu inte de krav som ställs. Vidare behöver 

enheten uppdatera en del av sina genomförandeplaner.  

 

I en åtgärdsplan beskriver enheten hur bristerna ska åtgärdas. Förvaltningen bedömer att 

planen är tillräcklig för att komma tillrätta med bristen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-05. 

Dnr 1.2.1-32/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Så tyckte brukarna vid äldreomsorgens särskilda boenden 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna vid 

äldreomsorgens särskilda boenden 2016 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen genomförde en rikstäckande undersökning inom äldreomsorgens särskilda 

boenden under våren 2016. Syftet var att kartlägga de äldres uppfattning om sin vård och 

omsorg.  

 

Förvaltningen redovisar resultaten för enheter i Farsta stadsdelsområde med minst sju 

svarande: Edö (egen regi, med inriktningarna demens och somatik), Veckobo (entreprenad) 

och Postiljonen (entreprenad). Överlag är resultaten positiva även om det finns frågor där 

resultatet försämrats. Materialet används för jämförelser mellan kommuner och 

verksamheter och som underlag för utveckling och förbättring. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-03. 

Dnr 1.6-787/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Så tyckte brukarna i äldreomsorgens dagverksamhet 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna inom 

området dagverksamhet för äldre 2016 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

En stadsövergripande brukarundersökning inom området äldre med dagverksamhet 

genomfördes under våren 2016. Den riktade sig till samtliga personer som får insatser i form 

av dagverksamhet och dagverksamhet för dementa.  

 

Överlag är resultaten positiva även om det finns frågor där resultatet försämrats. Denna 

brukarundersökning, och även andra uppföljningar som respektive utförare genomför själv, 

kommer att sammanvägas och analyseras vidare av förvaltningen. Resultaten kommer att 

finnas med både vid de individuella uppföljningar som görs av biståndshandläggare i varje 

enskilt fall och vid de avtals- och verksamhetsuppföljningar som görs regelbundet av 

förvaltningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-03. 

Dnr 1.6-724/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Så tyckte brukarna inom socialpsykiatrin 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna inom 

området socialpsykiatri 2016 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

En stadsövergripande brukarundersökning genomfördes inom området socialpsykiatri under 

våren 2016. Den riktade sig till samtliga personer som får insatser i form av gruppboende, 

daglig sysselsättning, stödboende, boendestöd och HVB. Överlag är resultaten positiva. 

 

Resultaten från denna brukarundersökning, och även resultaten från andra uppföljningar som 

respektive utförare genomför själva, kommer att sammanvägas och analyseras vidare av 

förvaltningen. Resultaten kommer att finnas med både vid de individuella uppföljningar som 

görs av biståndshandläggare i varje enskilt fall och vid de avtals- och verksamhetsuppföljningar 

som görs regelbundet av förvaltningen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-03. 

Dnr 1.6-723/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Verksamhetschef enligt hälso- och sjukvårdslagen (HSL) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser enhetscheferna för de av nämndens verksamheter som har hälso- 

och sjukvårdsansvar till verksamhetschefer enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen från den 1 

mars 2017.  

 

Ärendet 

Vårdgivare som bedriver hälso- och sjukvård är skyldig att utse en verksamhetschef enligt 29 § 

hälso- och sjukvårdslagen (HSL). Verksamhetschefen ansvarar för att vården bedrivs i enlighet 

med lagen, men ska också kunna svara på frågor från brukare, anhöriga, tillsynsmyndigheter 

och andra.  

 

I nuläget är förvaltningens avdelningschef inom det aktuella området verksamhetschef för de 

av nämndens enheter som har hälso- och sjukvårdsansvar. För att uppnå ökad tillgänglighet 

och tydligare ledarskap föreslår förvaltningen istället att enhetschefer i verksamheter med 

hälso- och sjukvårdsansvar utses till verksamhetschefer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017. 

Dnr 1.1-27/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Nämndsammanträden och Medborgarforum i olika stadsdelar 2017 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden genomför sitt sammanträde torsdag den 9 mars i Tallkrogen och 

sammanträdet tisdag den 14 november i Gubbängen. Övriga sammanträden genomförs i 

Farsta centrum. 

2. Nämnden anordnar Medborgarforum i Farsta centrum fredag den 10 februari (under 

demokrativeckan, i samverkan med Farsta ungdomsråd), i Gubbängen tisdag den 9 maj, i 

Sköndal onsdag den 27 september och i Tallkrogen måndag den 6 november. 

 

Ärendet 

För att öka möjligheterna till kontakt mellan invånare och förtroendevalda har 

stadsdelsnämnden de senaste åren genomfört några sammanträden i andra stadsdelar än den 

vanliga, som är Farsta centrum. Dessutom har ett antal Medborgarforum hållits i olika 

stadsdelar.  

 

Förvaltningen har tillsammans med nämndens demokratiråd tagit fram ett förslag om vilka 

nämndsammanträden som ska hållas i andra stadsdelar under 2017, samt var och när 

Medborgarforum ska anordnas. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt förslag 

ovan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-13. 

Dnr 1.1-29/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Stadsdelsnämndens webbsändningar 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av resultatet av 

webbsändningarna av nämndens sammanträden. 

2. Nämnden upphör med webbsändning av sina sammanträden. 

 

Ärendet 

Sedan augusti 2012 har den öppna delen av stadsdelsnämndens sammanträden webbsänts. 

Syftet har varit att göra dem mer tillgängliga för fler invånare. Sammanträdena har filmats 

och kunnat följas både i realtid och i efterhand. Den aktuella årskostnaden för 

webbsändningarna är cirka 107 500 kronor.  

 

Den tillgängliga statistiken har brister – den visar antalet inloggningar i realtid och totalt, inte 

hur många unika personer som har tittat. Man kan ändå se att intresset för sändningarna 

minskade ganska omgående efter start och att antalet inloggningar därefter har legat på en 

konstant lägre nivå än under den första hösten. Förvaltningens ansträngningar under hösten 

att locka fler Farstabor att utnyttja sändningarna har inte gett resultat. 

 

Utifrån en sammanvägning av kostnader, statistik och andra aspekter föreslår förvaltningen 

att stadsdelsnämnden beslutar att webbsändningarna ska upphöra. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-13. 

Dnr 1.1-28/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 13  Ökad insyn i välfärden (SOU 2016:62). Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

det statliga betänkandet Ökad insyn i välfärden (2016:62). 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

En särskild utredare har på uppdrag av regeringen utarbetat ett förslag om hur 

offentlighetsprincipen kan införas i offentligt finansierad privat utförd vård och omsorg. I 

betänkandet Ökad insyn i välfärden föreslås nu ändringar i offentlighets- och sekretesslagen 

(OSL) som innebär att enskilda juridiska personer som bedriver offentligt finansierad, privat 

utförd välfärd ska jämställas med myndigheter när OSL tillämpas. 

 

Det kan generellt betraktas som positivt att allmänhetens rätt till insyn i skattefinansierad 

verksamhet på detta sätt ökar. Kulturnämnden är stadens arkivmyndighet och 

stadsdelsnämnden påverkas därför inte av förslaget att den kommunala arkivmyndigheten 

även ska utöva tillsyn över arkiv hos berörda privata utförare. Inte heller i övrigt ser 

förvaltningen några konsekvenser för nämndens vidkommande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-12. 

Dnr 1.5.1-725/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade istället fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag och överlämnar istället följande som svar på 

remissen. 
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Utredningen Ökad insyn i välfärden (SOU: 2016:62) har haft i uppdrag att lämna förslag om 

hur offentlighetsprincipen i praktiken kan införas i privat utförd, offentligt finansierad vård 

och omsorg, fristående förskolor och fritidshem samt vuxenutbildning, vissa särskilda 

utbildningsformer och annan pedagogisk verksamhet. Vi delar uppfattningen att det behövs 

en öppen insyn när det gäller privat utförd, offentligt finansierad vård och omsorg. Det är 

viktigt att kunna utvärdera och följa upp verksamheter i syfte att upprätthålla en god kvalité. 

Men samtidigt kan det komma att bli en påtaglig administrativ börda för 

välfärdsverksamheterna.   

 

Att pålägga administrativ börda i syfte att uppnå mer insyn, när det redan idag finns ett 

tydligt uppföljningsansvar är bekymmersamt. Det kan komma att leda till en oerhörd 

kostnadsökning och administrativ börda, inte minst för små- och medelstora 

välfärdsverksamheter som inte har tillräckligt med resurser som storbolagen. Det behöver 

tydliggöras i utredningen vilken administration som krävs för att hantera de offentliga 

handlingarna som förslaget begär samt vilka effekter förslaget kan komma att få för 

välfärdsverksamheterna.  

 

Med anledning av att det redan finns insyn i de flesta verksamheter borde det tydligt ha 

framgått i utredningen i vilken utsträckning insynen kommer att öka och ställa detta i 

förhållande till den administrativa bördan och kostnadsökningen för verksamheterna. 

Slutligen ställer vi oss tveksamma till om förslaget faktiskt kommer att leda till ökad insyn 

mer än vad som redan finns i fristående verksamheter, det finns risk för att det istället enbart 

leder till ökade kostnader och administration.  

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 14  Vissa skollagsfrågor – del 4 (PM från utbildningsdepartementet). Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

utbildningsdepartementets promemoria Vissa skollagsfrågor – del 4. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Skollagen (2010:80) trädde i kraft den 1 augusti 2010 och har tillämpats på utbildning och 

annan verksamhet från den 1 juli 2011. Lagen är mycket omfattande och det har över tid 

uppstått behov av att se över ett antal frågor. Utbildningsdepartementet har gjort en sådan 

översyn och utarbetat förslag till vissa ändringar av lagen. Bland annat föreslås att ett 

godkännande att få starta en fristående verksamhet ska återkallas efter två år om 

verksamheten inte har startat och att registerkontroll av nyanställda medarbetare ska 

förenklas och göras mer integritetsvänliga. 

 

Förvaltningen har inga invändningar mot de föreslagna ändringar som rör 

förskoleverksamheten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-12-29. 

Dnr 1.5.1-757/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i egen regi inom 

områdena funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i egen regi inom områdena 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige har socialnämnden tagit fram förslag till 

uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i egen regi inom områdena 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Syftet är att förtydliga kraven på utförarna för att 

säkerställa kvalitet oberoende av regiform.  

 

Förvaltningen välkomnar förslaget, som gör förhållandet mellan beställare och utförare mer 

tydligt. Förvaltningen förutsätter att de krav som ställs på den som ansvarar för den dagliga 

driften under 3.1 i uppdragsbeskrivningarna inte gäller för redan anställda chefer i 

verksamheterna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-09. 

Dnr 1.5.1-688/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16  Motion C om att minska smittorisker i förskolan. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motion från Jonas 

Naddebo, Centerpartiet, om att minska smittorisker i förskolan. 

 

Ärendet 

Jonas Naddebo, Centerpartiet, föreslår i en motion till kommunfullmäktige att 

utbildningsnämnden får i uppdrag att utforska kunskapsläget när det gäller smittorisker i 

förskolan och utforma en ”best practice” (bästa metoder) för stadens förskoleverksamhet. 

 

Förvaltningens bedömning är att det i förskoleverksamheten  redan finns en tillräcklig 

kunskap om vikten av goda hygienrutiner och att det inte finns behov av en inventering av 

goda exempel. Stadens kemikalieplan bidrar också till god hygien på förskolorna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-12-23. 

Dnr 1.5.1-698/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17  Ny översiktsplan för Stockholms stad. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till reviderad översiktsplan för Stockholm. 

2. Stadsdelsnämnden uttalar därutöver att huvuddragen i översiktsplanen kräver ett fortsatt 

och fördjupat samverkansarbete mellan berörda nämnder och förvaltningar samt de 

kommunala bolagen och dess styrelser när det gäller fler nya förskolor, skolor, kultur-, 

fritids- och föreningslokaler, idrottsanläggningar, en kapacitetsutvecklad hälso- och 

närsjukvård samt äldreomsorg m.m. Redan nu behöver dessa kommande behov av 

samhällsservice och välfärd beaktas samt konkretiseras och resultera i att mark 

reserveras och långsiktiga investeringsbehov beräknas och säkras. 

 

Vi saknar i Översiktsplanen fler nyckeltal för parkeringsplatser och förskolegruppernas 

storlek samt för hur långt stockholmarna bör ha till idrott och grönytor.  

 

Det finns även ett stort bostadshov hos olika grupper såsom exempelvis unga utan 

bostad, funktionsnedsatta med särskilda behov, äldre som behöver lägenheter istället för 

hus eller som just nu bor i lägenhet utan hiss, trångbodda barnfamiljer och nyanlända 

svenskar. Dessa olika kategoriers behov av bostäder behöver i det fortsatta arbetet 

skyndsamt analyseras djupare samt utvecklas i det fortsatta arbetet med översiktsplanen 

och leda till ett mer tydligt bostadsförsörjningsprogram för hela staden. 

 

De gröna ambitionerna i översiktsplanen bör vara en grund i det fortsatta arbetet med de 

tillkommande bostäderna samt övriga byggnader och komma till uttryck i form av 

klimatsmarta hus med genomtänkta system för återvinning av allt från energi till 

matavfall. Översiktsplanen måste innefatta övriga beslutade program, i dagsläget saknas 

ett Grönare Stockholm, Miljöprogrammet och Ett fossilbränslefritt Stockholm. 

 

Även ett stort och uttalat inslag av mer klimatsmarta byggtekniker såsom trähus och 

naturresurssnåla byggnadsmaterial i den kommande byggprocessen bör beskrivas.   

 

Vi anser att Fagersjöskogen bör pekas ut i Översiktsplanen som ett framtida naturreservat 

och att Spårväg syd borde arbetas in. Detta är två projekt som söderort behöver för 

framtida infrastruktur.  

 

Avsnitten i planen som rör persontransporter och behöver fördjupas, men också 

kompletteras främst avseende cykelbanor och gångtrafik. Vi saknar en tydligare 

beskrivning över hur cykelinfrastrukturen ska utformas. Men även 

kollektivtrafikförsörjning lokalt och behovet av utvecklade tvärförbindelser genom 
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exempelvis spårväg, el- och trådbussar måste studeras vidare då nuvarande tunnelbana 

och pendeltåg har kapacitetsproblem redan med dagens invånarantal längs dess spårnät. 

 

Så som Översiktsplanen är utformad idag är den väldigt generellt skriven, genom att ha 

en fördjupad Översiktsplan går det att formulera ytterligare krav och uttrycka 

konsekvenser. Det är en bra första version och vi hoppas avslutningsvis att nästa version 

som ska överlämnas till Kommunfullmäktige beaktar vårt remissvar samt på ett tydligare 

sätt skriver in barn- och äldreperspektivet. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stora omvärldsförändringar har skett sedan Stockholms översiktsplan fastställdes år 2010 

och planen kommer därför att revideras. Det förslag som nu remissbehandlas omfattar fyra 

mål för stadsbyggandet: en växande stad, en sammanhängande stad, god offentlig miljö och 

en klimatsmart och tålig stad. Tre fokusområden föreslås i ytterstaden, varav Farsta är ett.  

 

Förvaltningen är positiv till att en ny översiktsplan föreslås och uppskattar de 

planeringsinriktningar som föreslås för Farsta stadsdelsområde. Förslaget är ambitiöst men 

förvaltningen hade gärna sett att innehållet hade varit mer begränsat. Prioriteringarna är 

många vilket innebär att det uppstår målkonflikter och att det kan bli svårt att använda 

översiktsplanen som vägledning för nya detaljplaner.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-09. 

Dnr 1.5.3-693/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en eget text – 

se punkt 2 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram en eget text – se Reservation nedan. I detta 

instämde Malena Liedholm Ndounou (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  
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Stadsdelsnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag till beslut och anför därutöver 

följande: 

 

Vi anser att förslaget till en ny översiktplan (ÖP) för Stockholm har en bra inriktning. 

Mycket av det som nämns i samrådsförslaget är frågor som Alliansen länge drivit. 

Avvägningen att en stor andel av regionens kommande bostadsbyggande bör ske i 

Stockholms stad, med god tillgång till kollektivtrafik och annan samhällsservice är vi mycket 

positiva till.  

  

Att bygga staden inifrån och ut med fokus på tät, varierad bebyggelse i kollektivtrafiknära 

lägen är stadsbyggnadsprinciper vi länge arbetat för och det är därför glädjande att det 

återfinns i samrådsförslaget. Vi anser dock att det i ÖP saknas en tydlig inriktning vad gäller 

att hålla hög exploateringsgrad i kollektivtrafiknära lägen.  

 

Översiktsplanens ambitioner med en mer blandad bebyggelse där staden ska verka för att 

stadsdelar med ett ensidigt utbud av upplåtelseformer ska ges större blandning är ett lovvärt 

initiativ. Vi anser att detta också ska innebära att även radhus och villor ska vara naturliga 

inslag i planerna.   

 

När det gäller områdesplanering som nämns i ÖP finns det många miljömässiga fördelar och 

stora möjligheter för förvaltningarna att samarbeta bättre. Många miljöfrågor som 

exempelvis dagvattenhantering och grönstruktur förutsätter planering över större områden.  

 

Glädjande är även att ÖP föreslår en omvandling av flera trafikleder i Stockholm till 

stadsboulevarder. Vi anser att en utredning kring planering och exploatering av dessa 

trafikleder bör ske snarast, och inte som ÖP föreslår det på längre sikt. Detsamma gäller för 

överdäckningar av trafikleder, där översiktplanen förefaller kyligt inställd. Vi menar å andra 

sidan att det är ett konstruktivt sätt att utnyttja så mycket utrymme som möjligt för att bygga 

ihop staden där järnväg, spår eller vägar separerar områden.  

 

Stockholms luftkvalitet är redan idag ett stort problem. Och utformar vi inte staden på rätt 

sätt riskerar problemet bara att bli större. Utöver att vara en oerhört viktigt del för 

Stockholmarnas välbefinnande, är luftkvaliteten i staden även viktig för att kunna bygga nya 

bostäder. På exempelvis Valhallavägen har vi sett att det sedan länge planerade 

bostadsbyggandet har stoppats, just på grund av den dåliga luftkvaliteten. Detta är såklart 

inte hållbart i en stad som växer i rekordtakt. Därför vill vi att regeringen ger Stockholm de 

verktyg som behövs för att möta problemen. Ett lokalt beslutsfattande över trängselskatten 

skulle kunna vara ett steg på vägen. I väntan på detta bör Stockholm ges möjligheten att 

införa särskilda miljözoner där luften är som sämst. Det är dock viktigt att en sådan 

möjlighet först föregås av noggranna lokal utredningar och att kostnaderna tydligt kan 

motiveras av miljö- och hälsoskäl. 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
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Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

Att Stockholm växer råder det få tvivel om. Frågan är bara hur. Därför hade vi önskat att ÖP 

innehöll mer om hur höga hus och tät bebyggelse effektivt sparar grönområden och 

möjliggör för nya grönområden att anläggas.  

 

Vi vill även poängtera och synliggöra att det i översiktplanen helt saknas ambitioner på fler 

miljöprofils eller miljöspetsområden i Stockholm, vilket vi ställer oss kritiska till.  

 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Översiktsplanen har varit ute på remiss och ska nu bearbetas hos stadsbyggnadskontoret. 

Processen för detta arbete är gedigen och ska pågå under lång tid där också en politisk 

referensgrupp ska tillsättas. Under denna tid ska också de politiska partierna ha sina interna 

processer. Först under våren 2018 ska kommunfullmäktige fatta beslut i frågan.  

 

Så här tidigt i processen har vi som parti ännu inte tagit ställning till det utskickade 

samrådsförslaget. Men redan nu kan vi säga att det är mycket viktigt att planen ska kunna 

användas som ett stöd för att bygga ihop staden, länka samman stadsdelar, öka 

stadsmässigheten i våra förorter samt bygga en stad som är trygg, skapar fler mötesplatser 

och ger en ökad täthet. Trots att Stockholm är Sveriges huvudstad är bristen på stad 

påfallande i stora delar av kommunen. Översiktsplanen ska vidare uppmuntra till god och 

mänsklig arkitektur, till utvecklade grönområden samt överdäckningar av vägar och spår. 

 

Farsta är stadens port mot sydost. Vi ser gärna att detta markeras med så höga byggnader I 

Farsta centrum att de syns tydligt från Nynäsvägen. Därmed möjliggörs också byggandet av 

ett större antal bostäder med möjlighet att bevara grönområden. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 26 
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§ 18  Detaljplan för del av fastigheten Gubbängen 1:1 m fl vid Tisdagsvägen i 

Hökarängen. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för del av fastigheten Gubbängen 1:1 m fl vid Tisdagsvägen i 

Hökarängen. 

2. Stadsdelsnämnden är positiv till förslaget till detaljplan men tror inte att den utpekade 

målgruppen ungdomar i någon större utsträckning kan efterfråga de tillkommande 

smålägenheterna med den nuvarande planerade upplåtelseformen bostadsrätt. Merparten 

av ungdomarna i dagens bostadskö efterfrågar hyreslägenheter även av realekonomiska 

orsaker, de har helt enkelt inte råd att köpa bostadsrätt. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I slutet av Tisdagsvägen i Hökarängen föreslår stadsbyggnadskontoret tre flerbostadshus i 

fyra våningar med cirka 100 lägenheter. Husen är utformade utifrån samma gestaltnings-

koncept som den befintliga bebyggelsen.  

 

Förvaltningen är positiv till att området bebyggs. Föreslagna hus kompletterar den befintliga 

bebyggelsen på ett bra sätt. De passar väl in i området samtidigt som de bidrar till förnyelse. 

Tisdagsvägen får en prydligare avslutning och gränsen mot naturmarken blir tydligt markerad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-04. 

Dnr 1.5.3-692/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en eget text – 

se punkt 2 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett 

ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 
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Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 19  Detaljplan för område vid kvarteret Hökarboden i Hökarängen. Svar på 

remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för område vid kvarteret Hökarboden i Hökarängen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret föreslår att tre punkthus i fem våningar med totalt 128 lägenheter ska 

uppföras på Russinvägen i Hökarängen. Marken är idag oexploaterad och består av ett 

tämligen brant blandskogsområde som inte används i någon större omfattning. Planerade hus 

är lägre än befintliga hus på andra sidan gatan. 

 

Föreslagen bebyggelse kompletterar befintliga bostäder vid Russinvägen på ett bra sätt och 

förvaltningen är i allt väsentligt positiv till förslaget. Förvaltningen anmäler ett behov av tio 

servicelägenheter enligt LSS inom planerad bebyggelse. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-05. 

Dnr 1.5.3-756/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20  Detaljplan för fastigheten Sköndal 2:1 vid kvarteret Kaksmulan i Sköndal. 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

förslag till detaljplan för fastigheten Sköndal 2:1 vid kvarteret Kaksmulan i Sköndal. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Den föreslagna detaljplanen gäller uppförande av 90 ungdomsbostäder i ett fem våningar 

högt hus vid Sköndals centrum. En ny torgyta bildas i fonden av Bengt Bagares gränd. 

Området består idag av en grönyta med ett gångstråk.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget och anser att planerat bostadshus kopplar samman 

centrala Sköndal på ett bra sätt. Den nya parkvägen som anläggs bör vara belagd och belyst 

vilket ger goda förutsättningar för snöröjning och halkbekämpning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-04. 

Dnr 1.5.3-741/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 21  Detaljplan för del av fastigheten Örby 4:1 vid Högdalen 1:2 i Högdalen 

och Fagersjö. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för del av fastigheten Örby 4:1 vid Högdalen 1:2 i Högdalen och 

Fagersjö. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Svenska kraftnät planerar att uppföra en stamnätsstation söder om Högdalens industriområde 

vid Magelungsvägen. Stationen kommer att utgöra en viktig matningspunkt för att trygga 

elförsörjningen i södra Stockholm. 

 

Större delen av planområdet ligger inom Enskede–Årsta–Vantörs stadsdelsområde. Den 

östligaste delen, som har en stor bergknalle, tillhör Farsta stadsdelsområde. Förvaltningen 

har inga invändningar mot förslaget i stort men är mån om att ett stängsel sätts upp på kanten 

av bergknallen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-04. 

Dnr 1.5.3-788/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22  Detaljplan för del av fastigheterna Bjurö 1 och Farsta 2:1 i Farsta strand. 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för del av fastigheterna Bjurö 1 och Farsta 2:1 i Farsta strand. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för fyra punkthus om 90 

lägenheter med sex våningar i så kallade Stockholmshus på Nordmarksvägen i Farsta strand. 

Under punkthusen föreslås ett garage och ett antal parkeringsplatser föreslås även vid 

sidorna av den nya bebyggelsen. Dessutom föreslås ett parkeringshus i flera våningar mellan 

Ågesta Broväg och Magelungsvägen på befintlig infartsparkering. 

 

Förvaltningen ser positivt på tillskottet av bostäder på redan exploaterad mark och i ett 

kollektivtrafiknära läge. En stor del av befintliga parkeringsplatser ersätts. Parkeringshuset 

utformning bör dock studeras vidare för att skapa en trygg miljö.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-17. 

Dnr 1.5.3-2/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23  Ny detaljplan samt ändring av detaljplaner genom tillägg av 

fastighetsindelningsbestämmelser för delar av Gubbängen 1:1 i Hökarängen, 

Farsta och Fagersjö. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till ny detaljplan samt ändring av detaljplaner genom tillägg av 

fastighetsindelningsbestämmelser för delar av fastigheten Gubbängen 1:1 i Hökarängen, 

Farsta och Fagersjö. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som syftar till att ändra 

fastighetsindelningen för några allmänna platser i Hökarängen, Farsta och Fagersjö och 

reglera två nya fastigheter på park- och naturmark genom fastighetsindelningsbestämmelser. 

 

Förvaltningen har inget att invända mot förslagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-02. 

Dnr 1.5.3-1/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 33 
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§ 24  Nämndens handläggning av behov av särskilt förordnad vårdnadshavare. 

Yttrande till IVO med anledning av tillsyn 

 

BESLUT 

Stadsdelnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till IVO i ärende 

med diarienummer 8.5-38710/2016-3. 

 

Ärendet 

IVO har utifrån klagomål inlett tillsyn av Farsta stadsdelsnämnd. Klagomålet gör gällande att 

nämnden inte anmält behov av särskilt förordnad vårdnadshavare till tingsrätten. IVO vill 

inom ramen för tillsynen bland annat veta om nämnden hanterat frågan om särskilt förordnad 

vårdnadshavare inom ramen för sitt ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete. 

 

Nämnden strävar alltid efter att skyndsamt handlägga behov av särskilt förordnad 

vårdnadshavare för barn som beviljats permanent uppehållstillstånd. I praktiken har dock 

handläggningen brustit, i synnerhet sedan hösten 2015. Nämnden är angelägen om att 

komma till rätta med de brister som uppmärksammats och åtgärder kommer att vidtas. 

Målsättningen är att de ärenden där barnet är under 17 år ska vara utredda innan augusti 

2017. En uppföljning planeras till årets slut.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-12-27. 

Dnr 1.4-732/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 25  Kompletterande samråd om järnvägsplan och tillståndsansökan för 

vattenverksamhet för utökad depåkapacitet i Högdalen. Anmälan av svar på 

förvaltningsremiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningarnas gemensamma kontorsutlåtande 

över remissen av förslag till kompletterande samråd om järnvägsplan och tillståndsansökan 

för vattenverksamhet för utökad depåkapacitet i Högdalen. 

 

Ärendet 

Landstingets förvaltning för utbyggd tunnelbana har vänt sig till Stockholms stad för att få 

synpunkter på kompletterande samråd om järnvägsplan och tillståndsansökan för 

vattenverksamhet för utökad depåkapacitet i Högdalen. Svarstiden har varit mycket kort och 

berörda förvaltningar har därför lämnat ett gemensamt kontorsutlåtande.  

 

Staden är generellt positiv till förslaget om arbetstunnel. Det finns dock frågor kring 

etableringsområdets anslutning till befintligt gatunät och påverkan på värdefulla våtmarker 

som behöver utredas vidare i nära samarbete med staden.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-11. 

Dnr 1.5.1-751/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 26  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 4 år 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 4 år 2016 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För det sista kvartalet 2016 har förvaltningen rapporterat ett ej verkställt beslut om LSS-

bostad för vuxna, där anledningen är att det inte finns någon lämplig bostad att erbjuda. Ett 

tidigare rapporterat LSS-beslut om bostad har nu kunnat verkställas. För samma period har 

sex ej verkställda beslut enligt SoL om äldreboende rapporterats, varav hälften är samma 

som förra kvartalet. Alla har tackat nej till erbjudna platser. Fyra tidigare rapporterade beslut 

har nu kunnat verkställas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-13. 

Dnr 1.2.1-41/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 27  Samverkansöverenskommelse mellan Polisen och stadsdelsförvaltningen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger samverkansöverenskommelsen mellan Lokalpolisområde Farsta 

och Farsta stadsdelsförvaltning till handlingarna. 

 

Ärendet 

Polismyndigheten och Sveriges kommuner har sedan januari 2015 ett uppdrag att formalisera 

sin samverkan. Ett huvudavtal tecknades 2015 mellan Stockholms stad och Polismyndigheten 

region Stockholm. I avtalet framgår att samverkansöverenskommelser ska tas fram på lokal 

nivå med utgångspunkt i en kartläggning av den gemensamma lokala problembilden. 

 

Det övergripande syftet med överenskommelsen är att tillsammans arbeta för att förebygga 

brottslighet och öka tryggheten inom stadsdelsområdet. Syftet med den gemensamma 

problembilden är att båda parter ska ha en gemensam grund i arbetet med att identifiera 

områden och prioritera aktiviteter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-12. 

Dnr 1.1-763/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 28  Ensamkommande flyktingbarn. Granskningsrapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens granskningsrapport Ensamkommande 

flyktingbarn till handlingarna. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret har granskat om ansvariga nämnder har en ändamålsenlig styrning och 

uppföljning av boendeinsatser och ekonomiska konsekvenser när det gäller ensamkommande 

flyktingbarn (rapport nr 7:2016). Granskningen omfattar socialnämnden, överförmyndar-

nämnden, arbetsmarknadsnämnden samt stadsdelsnämnderna Rinkeby-Kista, Skarpnäck och 

Södermalm. 

 

Nämnderna bedöms inte ha en helt tillräcklig styrning och uppföljning. Stadsrevisionen 

lämnar därför ett antal rekommendationer. De granskade stadsdelsnämnderna bör bland 

annat se till att individuppföljningen lever upp till lagkrav och Socialstyrelsens föreskrifter. 

De bör också införa systematiska seriositetskontroller av utförare. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-11. 

Dnr 1.6-760/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 29  Lokalförsörjning – förskola och skola. Granskningsrapport från 

Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens granskningsrapport Lokalförsörjning – förskola 

och skola till handlingarna. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret har granskat om ansvariga nämnders och styrelsers planering för skol- och 

förskolelokaler är ändamålsenlig och effektiv så att den klarar den förväntade ökningen av 

antalet barn och elever (rapport nr 8:2016). Granskningen omfattar kommunstyrelsen, 

utbildningsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, 

Skolfastigheter i Stockholm AB samt stadsdelsnämnderna Bromma och Hägersten-

Liljeholmen. 

 

Slutsatsen är att planeringsprocessen inte är tillräckligt effektiv. Det gäller i första hand 

kontakter mellan exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoren och verksamheterna. 

Berörda nämnder bör därför skapa former för strukturerad samverkan, både vad gäller 

prognostisering av barn och elever samt planering i stadsbyggnadsprocessen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-11. 

Dnr 1.6-761/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 39 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 30  Hemlösa personer i Stockholms stad den 25 september 2016. Rapport 

från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om hemlösa personer i Stockholms stad 

den 25 september 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden tar regelbundet fram statistik över antalet hemlösa personer i Stockholms 

stad. Kartläggningar genomförs vartannat år och beskriver hemlöshetssituationen under ett 

dygn. Kartläggningen 2016, som genomfördes den 25 september, visar på en viss ökning av 

antalet registrerade hemlösa i Farsta, från 139 personer 2014 till 167 personer 2016. 

 

Ökningen beror till viss del på fler återföreningar av familjer till ensamkommande 

flyktingungdomar, som anlänt till Sverige och har svårt att ordna bostad. Bostadsmarknaden 

i Stockholm fortsätter även generellt sett att bli svårare, speciellt för personer i kontakt med 

socialtjänsten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-02. 

Dnr 1.6-9/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 40 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 31  Fler familjecentraler i ytterstaden. Delrapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens delrapport om fler familjecentraler i ytterstaden 

till handlingarna. 

 

Ärendet 

År 2015 fick socialnämnden i uppdrag av kommunfullmäktige att tillsammans med 

stadsdelsnämnderna utreda förutsättningar för att starta fler familjecentraler i ytterstaden. En 

familjecentral innebär att öppna förskolan, socialtjänst, barnmorskemottagning och 

barnavårdscentral samlas i en lokal där de tillsammans kan ge ett samordnat tidigt stöd för att 

öka chanserna till ett jämlikt föräldraskap och även främja integrationen. 

 

Utredningen visade att det finns förutsättningar för en sådan verksamhet och socialnämnden 

påbörjade därför 2016 ett stadsövergripande projekt för erfarenhetsbyte och kunskaps-

inhämtning. En aktivitet i stadsdelsnämndens verksamhetsplan 2017 är att utveckla en 

familjecentralliknande verksamhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-01-02. 

Dnr 1.6-11/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 41 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 32  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 23 januari 2017 

 

Pensionärsrådets protokoll den 23 januari 2017 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 7 december 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2017-01-17. 

Dnr 1.1-32/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 30 november 2016 – 17 januari 

2017, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2016-12-14: Beslut om tillförordnade stadsdelsdirektörer under perioden 22 december 

2016 – 5 januari 2017. Dnr 1.1-762/2016. 

2. 2016-12-19: Avtal med Skarpnäcks stadsdelsförvaltning om processledare för införandet 

av ICF inom hälso- och sjukvården. (ICF = International Classification of Functioning, 

Disability and Health, internationell klassifikation av funktionstillstånd, funktionshinder 

och hälsa) 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2 FEBRUARI 2017 

SIDA 42 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

ÖVRIGT 

 

§ 33  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Granskning av rätt till heltid i förskolan (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättarna Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer 

innehållet i skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  

 

Vid nämndens sammanträde den 20 oktober förra året undrade Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

– utifrån den befolkningsstatistik som Stockholms stad publicerar – över förvaltningens 

kapacitet och beredskap när det gäller kommande flyktingmottagande. Ordföranden 

påpekade att prognoser, beräkningar och planering som gäller nyanlända inte är 

stadsdelsnämndens ansvar utan sköts av stadsledningskontoret, socialnämnden och Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm. Han föreslog att förvaltningen om möjligt tar del av stadens centrala 

prognoser och återkommer med en bedömning av den egna förvaltningens kapacitet och 

beredskap. 

 

Nämnden beslutade då uttala att förvaltningen om möjligt tar del av stadens centrala 

prognoser om flyktingmottagande och återkommer med en bedömning av den egna 

förvaltningens kapacitet och beredskap. Den 23 januari i år lämnade förvaltningen svar via 

mejl. Svaret redovisas i bilaga 2 till detta protokoll. 

 

BESLUT 

Nämnden godkänner förvaltningens redovisning som svar på nämndens tidigare uttalande.  

 

Förvaltningschefen presenterade nya avdelningschefen för förskola och fritid, Ingalill 

Gustavsson. Nämnden hälsade Ingalill varmt välkommen. 

 

Arne Fredholm (M) frågade om en eventuell konstinstallation i ett skogsområde. Arne 

lovade förse förvaltningen med en skiss över området och förvaltningen lovade undersöka. 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


